
ÒA Olot vaig tenir por i la jutgessa i jo vam necessitar

protecci� policialÓ

En el llibre, que inicialment volia titular ÔSerps a lÕoasiÕ, novelála el cas de la

investigaci� que va acabar amb la detenci� dels segrestadors, per� tamb�

homenatja el Club Patinatge Olot

Jacinto Vicente (Nuremberg, 1966) �s advocat especialitzat en espor t i era secretari judicial dÕOlot quan es va

desemmascarar la trama policial que havia perpetrat el segrest de Maria Ëngels Feliu. Ha escrit la seva visi� del

cas, que va viure des de dins, amb lÕobra Olot, cr�nica dÕun segrest, que li publicar� Edicions Xandri coincidint

amb el 25� aniversari de lÕalliberament de Maria Ëngels Feliu.

Com va anar a parar a Olot?Jo vaig fer dret i volia ser jutge, per� vaig fer tres anys dÕoposici� i nom�s vaig

aconseguir ser jutge substitut a Terrassa uns mesos. I vaig tenir el meu primer dest� com a secretari judicial a

Santa Coloma de Farners. Hi estava molt b�, per� llavors va arribar una comunicaci� del TSJC que em deien que

hi havia hagut una errada en lÕassignaci�. I vaig haver de triar un altre dest�. Vaig anar a Olot. Quan vaig arribar

all�, el cas estava contaminat: els jutges, deprimits pel f iasco dÕhaver donat Maria Ëngels Feliu per mor ta; el

f iscal Ganzenm�ller ja no volia tocar el cas per no tornar a errar-la; la jutgessa de la ciutat no volia veure els

policies locals com a sospitosos... I vam arribar nosaltres, la jutgessa Pilar Castillo i jo; �rem joves i ven�em

frescos i amb un punt dÕinconsci�ncia i tossuderia...Com def iniria lÕobra?Doncs t� un 95% de realitat i un 5%

dÕinvenci�. El lector haur� de fer lÕesfor� de detectar aquest 5% de personatges i situacions f ict�cies. Per� el llibre

cont� quelcom m�s que la hist�ria del segrest. Vaig pensar que Olot sempre apareixia per afers dolents i, com a

especialista en espor t i apassionat pel Club Patinatge Olot, vaig decidir compaginar els episodis del segrest

amb les meravelloses coreograf ies de les patinadores olotines, que tants t�tols mundials han donat a la ciutat.A

qui no li agradar� el llibre?No s� si a alg� no li agradar�. A la Maria Ëngels Feliu i al seu lletrat, Carles Monguilod,

ja els he fet saber la publicaci� i no hi posen cap objecci�. Als segrestadors potser no els agradar�, per� �s la

realitat que ja coneix tothom. La Gu�rdia Civil no sÕhi oposa i f ins i tot un tinent coronel de lÕUCO far� el pr�leg. A

la Pilar Castillo, la jutgessa, potser li far� recan�a per la seva timidesa i mod�stia...I a lÕAjuntament dÕOlot?No ho

s�. A lÕex-Ajuntament dÕOlot, el de lÕ�poca de les detencions, no li agradava lÕactuaci� judicial, com ho prova que

quan va sor tir publicat que els sospitosos del segrest eren policies, van enviar un emissari al jutjat que pretenia

que f�ssim una rectif icaci� de la not�cia. Vam alálucinar. Es veu que ells no entenien la investigaci� i nosaltres no

enten�em la seva reacci�. Tot sÕexplica en el llibre.Va passar por, a Olot?S�. La jutgessa Pilar Castillo i jo vam

acabar amb protecci� policial despr�s dÕun parell dÕepisodis de persecuci� nocturna que vam patir cadascun de

nosaltres. Jo vivia sol a Olot i un dia que al vespre vaig baixar a trucar a la cabina, un individu em va estar

seguint i quan jo, dins la cabina, li vaig qu� volia, em va fer un gest inequ�voc amb la m�: que em tallaria el coll. En

lloc de trucar a casa, vaig trucar a la Gu�rdia Civil.El cas est� resolt del tot?Of icialment, s�. Des del meu punt de

vista, tinc dubtes si hi havia alg� m�s implicat, perqu� no es va acabar dÕaclarir qui eren els ÒmaestrosÓ, aquells

que li havien dÕenregistrar la veu a la Maria Ëngels. Jo tinc clar que una de les gravacions no la va fer Ullastre. Qui

la va fer...?Es va pagar rescat?Si la sent�ncia va resoldre que no, �s que no.Va arribar a con�ixer els mediadors

de Control Risk?No. S�n invisibles. Nom�s vaig saber que en un lloc on van apar�ixer, per� no identif icats com a

Control Risk, va ser en una reuni� dels Rotary.Qu� hi descobrir� el lector?Com funciona la investigaci� policial,

la mentalitat dels investigadors i que les casualitats donen peu a la realitat.Per qu� va deixar la carrera judicial i

va passar a fer dÕadvocat especialitzat en espor ts?Quan feia 11 anys que era secretari judicial va canviar la llei



sobre les gu�rdies i va entrar en vigor la llei de viol�ncia g�nere i tot era molt complex. Vaig tenir lÕopor tunitat de

fer un m�ster en dret espor tiu i dÕentrar en un bufet. I aix� va anar.Ha viscut aventures interessants en aquest

m�n?Doncs s�. Un dia mÕapareix un representant dÕun jugador i em diu que lÕestan extorquint amb lÕamena�a de

difondre unes fotos sexuals seves. Els extorquidors eren al Marroc; el futbolista, en un pa�s europeu, i jo, aqu�.

Vaig rec�rrer a lÕequip de lÕUCO de la Gu�rdia Civil que havia conegut a Olot i ho vam resoldre amb uns

complexos estratagemes i els extorquidors van ser detinguts al Marroc.
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